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روزهـــای پرفراز و نشـــیب مجید جلالی بـــا گل گهر حتی 

از روزهـــای الاکلنگی لیگ برتر هم پیچیده تر گذشـــت، 

روزهای ســـختی که این مربی صبور را وادار به استعفا کرد 

و روزهایی که این مربی آرام را چنان شادمان کرد که نحوه 

ابراز شادی اش سوژه عکاسان شد. این روزها بعد از یک  دوره 

هیاهوی پرفشار با خیالی راحت به استراحت مشغول است 

تا سر فرصت تیم فصل آینده اش را مشخص کند. آقامعلم 

فوتبال ایران البته از لیگ برتر عجیب امســـال دســـت پر 

بیرون آمده و مطالب زیاد آموزشی برای مربیان جوان آماده 

کرده اســـت تا در اولین کلاس آموزشی اش منتقل کند. او 

که در 6 هفته پایانی لیگ برتر تقریبا سکوت کرده و تمام 

تمرکزش را روی تیمش گذاشـــته بود پاسخگوی سوالات 

»فرهیختگان« شد و از ماه های پرفشار صحبت کرد.

چندین ماه ســـکوت کردید، دقیقـــا از روزی که تصمیم به 

اســـتعفا گرفتید تا وقتی که تیم شما در لیگ برتر ماندگار 

شد.

روزهای خیلی حساسی در پیش داشتم و باید روی کارم تمرکز 

می کردم، چراکه ما برای 6 بازی باقی مانده حدود 36 روز زمان 

داشتیم و من باید با تمرکز کامل در این بازی ها حاضر می شدم 

و به همین دلیل ترجیح دادم تمام اوقات و فکرم با تیم باشد.

با اینکه گفتید می خواهید فرصت انتخاب را به مسئولان 

گل گهـــر بدهید ولـــی بازهم اســـتعفا در نیمـــه راه جزء 

خصوصیات اخلاقی شما نبود.

به طور حتم شرایط طوری بوده که من تصمیم به این کار گرفتم، 

ولی بازهم خیلی خوشحالم که مدیران رده بالای گل گهر کماکان 

به من اعتماد داشتند که این اعتماد برای من خیلی باارزش بود 

و به کارم برگشتم.

برگشت شما با بهترشدن اوضاع تیم هم همراه شد.

بله و شما اثراتش را در بازی ها دیدید و خیلی بهتر شد.

 رتبـــه دهم و ماندگاری در لیگ برتر ماحصل حضور شـــما 

در تیـــم گل گهر بود، چطور گل گهـــر را از انتهای جدول 

بیرون کشیدید؟

مســـیر پرپیچ و خم و سختی را گذراندیم، کارم را در این تیم با 

9 بازیکن آســـیب دیده و مشکل اتحاد درون تیمی شروع کردم 

درحالی که هیچ وقتی هم برای ترمیم نداشـــتیم و 48 ساعت 

بعد با سپاهان در سیرجان بازی داشتیم. آن موقع من هم باید 

به بازی ها و مســـابقات و هم به حل مشکلات تیم فکر می کردم 

که همین موضوع یک مقدار ترمیم تیم را به تاخیر انداخت ولی 

رفته رفته بهتر شدیم به طوری که در دور رفت بازی های مشهد و 

اهواز، بازی های خوبی بود منتها از درون این بازی ها امتیاز کمی 

جمع کردیم تا به نیم فصل رسیدیم. در نیم فصل تمام کمبودها و 

نیازهای تیم را رصد کردم و با همکاری مدیرعامل باشگاه و تلاش 

شبانه روزی تعدادی بازیکن را برای حل مشکلات جذب کردیم 

و بعد از انجام این کار مهم تیم روی روال بهتری افتاد؛ بازی ها 

و نتایج خوبی گرفتیم و درســـت زمانی در آبادان صنعت نفت را 

بردیم و در ســـیرجان بر استقلالی که در بهترین شرایطش بود 

پیروز شـــدیم و تیم روی بهترین روالش افتاده بود، متاسفانه با 

کرونا مواجه شدیم و 4 ماه همه چیز تعطیل شد.

کرونا چقدر روی کار شما تاثیر گذشت؟

در این 4ماه دوباره با چالش های متعددی مانند نتیجه تست هایی 

که یک دفعه برای 12 نفر از بچه  ها مثبت اعلام شد، روبه رو شدیم 

که این مسائل برای ما ویران کننده بود و روزهای سختی را در آن 

زمان برای ما پیش آورد. ازســـوی دیگر تکلیف زمان تعطیلی ها 

مشخص نبود و حتی یادم است 14 فروردین برنامه بازی ها را به 

ما دادند که لغو شد و اخباری که از سازمان لیگ برای ما می رسید 

بازی ها را به نیمه اردیبهشت و بعد از آن به آخر اردیبهشت منتقل 

کردند و برای همین بچه ها به هوای شروع بازی ها همواره تمرین 

پرفشار داشتند و من بعد از 4ماه با فرسودگی بدنی بچه ها مواجه 

شدم؛ به همین دلیل چند بازی پشت سر هم را از دست دادیم و 

طبیعی است وقتی تیمی در پایین جدول تمام وقت در شرایط 

استرس و اضطراب زندگی می کند و بعد از چندین ماه چند باخت 

پشت سر هم می آورد مقداری از حالت نرمال خارج می شود.

و تصمیم به استعفا گرفتید!

آن موقع من احســـاس کردم اگر خودم کنار بیایم شاید به نفع 

گل گهر باشـــد، قصدم بازگذاشتن دست مدیران باشگاه بود و 

وقتی مطمئن شـــدم آنها هنوز به من اعتماد دارند امیدواری و 

انگیزه من را برای شـــروع دوباره بیشتر کرد که ما در مرحله اول 

یـــک مقداری تغییر در کادرفنی ایجـــاد کردیم که به ما خیلی 

کمک کرد و 6 بازی آخر را به بهترین شکل ممکن انجام دادیم. 

در طول این 10ماه راه های مختلفی را برای تیم به کار بردم که 

ان شاءالله شاید در سمینارها و کلاس ها با مربیان جوان بتوانم 

تجربیاتم را به آنها منتقل کنم.

البته چند هفته هم خودتان و هم بازیکن ها با کرونا درگیر 

شدید.

بله ما با کرونا سه بار مواجه شدیم و برای بار سوم کمی باتجربه تر 

شـــده بودیم که نگران نشویم و اتحاد تیمی را از دست ندهیم و 

درحقیقت بار آخر برای نوع مقابله با آن بهتر عمل کردیم، البته 

من صبح تســـت دادم عصر موقع تمرین تست تعداد زیادی از 

بازیکن های مان را مثبت اعلام کردند و ما قرار بود فردای آن روز با 

تیم شاهین بوشهر بازی کنیم که بلافاصله آنهایی که تست شان 

مثبت اعلام شـــد از تمرین کنار رفتند ولـــی هیچ کدام مان نه 

علائمی و نه مشـــکل خاصی نداشتیم و من خواستم که دوباره 

تست را تکرار کنند و حدود ساعت 10ونیم همان شب بود که به 

من اطلاع دادند تست من منفی است ولی از آنجایی که گزارشش 

برای سازمان لیگ رفته بود فردای آن روز من از بالا بازی را نگاه 

کردم. به هرحال این موضوع از طرف مجموعه ما، مدیر باشگاه 

و افرادی که اطراف تیم بودند خیلی خوب مدیریت شد و خدا را 

شکر همان بازی با شاهین هم سرآغاز موفقیت های مان شد و با 

بازی خوب، انگیزه و روحیه بچه ها برای بازی های بعدی بیشتر 

شد و بعد از آن در تبریز ماشین سازی را هم بردیم.

گفتید ماشین سازی، آنقدر بعد از برد شما که همیشه آرام 

بودید خوشحالی تان را بروز دادید که شادی بعد برد مقابل 

ماشین سازی سوژه عکاسان هم شد.

خب واقعا خوشـــحال بـــودم چون از نظر من بـــازی در تبریز 

کلیدی تریـــن بازی ما بود، برد شـــاهین برایمان تا حدی قابل 

انتظار بود ولی در تحلیل بازی های 6 هفته پایانی از همان ابتدا 

روی دو بازی تبریز و مسجدسلیمان حساس و معتقد بودم این 

دو بازی مهم ترین بازی های ما در این فصل است و خب وقتی 

در تبریز موفق شدیم من واقعا خوشحال بودم.

لیگ امسال با تمام فراز و نشیب هایش چطور گذشت؟

منحصربه فرد بود. یک لیگ در حالت عادی از زمانی که تمرینات 

را شروع می کنی تا زمانی که آخرین بازی لیگ انجام می شود 

همیشـــه 10 ماه طول می کشد ولی وقتی این پروسه 15ماهه 

می شـــود دیگر خیلی وحشتناک است و ما امسال با یک لیگ 

بســـیار فرسایشی، با فشار ســـنگین، با آسیب دیده های زیاد، 

چالش های عجیب و تعطیلی های خیلی زیاد روبه رو بودیم که 

30 بازی طی 15ماه بسیار آزاردهنده بود. مطمئن باشید اگر 

موضوع کرونا پیش نمی آمد این جدول می توانست چه در بالای 

جدول، چه میانه و حتی پایین جدول جور دیگری باشد، آن 4ماه 

تعطیلی تحولات زیادی را ایجاد کرد، به خصوص که اگر یادتان 

باشـــد لیگ امسال ما شروعش هم با وقفه بیش از یک ماه آغاز 

شد و به واقع لیگ سختی را پشت سر گذاشتیم.

قرار اســـت در لیگ جدید از مربیـــان و بازیکنان خارجی 

استفاده نشود. به نظر شما این به نفع فوتبال ماست؟

هیچ وقت نمی تواند به نفع فوتبال باشد، شاید این تصمیم برای 

وضعیتی که درحال حاضر با آن روبه رو هســـتیم به طور موقت 

خوب باشد تا بعد از این برای آوردن این گونه مربیان و بازیکنان 

یک ســـری قواعد داشته باشـــیم و همین طور خود مدیریت ها 

قبـــال آوردن آنها و حتـــی مدیربرنامه هـــا در 

خودشان را مسئول بدانند که البته این قواعد را خیلی سال قبل 

باید طراحی می کردیم تا به چنین مشکلاتی نمی رسیدیم. ولی 

بعد از این همه ضررهایی که دادیم و همچنان می پردازیم بالاخره 

روزی باید این کار انجام شود، البته یک بخشی از گذاشتن این 

قانون هم به خاطر قرار گرفتـــن در فضای افکارعمومی خاص 

به خاطر پرونده موجود فوتبال اســـت و برای آرام کردن فضای 

افکارعمومی در کشور لازم است.

نظرتان درباره اتفاق اخیر و پرونده ویلموتس چیست؟

این مشـــکل و موضوع خیلی تاثیرگذاری است و می تواند برای 

آینده شـــاید باعث کمک هم باشد، درست است که الان همه 

مســـئولان خودمان را محکوم می کنند و البتـــه آنها هم واقعا 

اهمـــال کاری کردند ولی موضوع این اســـت که طرف ما هم 

کلک زده و ما باید به نوعی این ناراحتی مان و حس بدی را که به 

ما وارد شده به جامعه فوتبال دنیا و حتی خود فیفا نشان دهیم 

که ما هم کلک خوردیم و این گونه نباشد که یک نفر کلک بزند 

و پولی را هم ببرد و چیزی هم نشود!

برنامه شما برای ماندن در گل گهر است یا پیشنهاد دیگری 

را بررسی می کنید؟

درحال حاضر باید استراحت کنم، هنوز با گل گهر صحبت های 

جدی نداشتم و صحبت های ابتدایی غیرجدی بوده و باید صبر 

کنیم. گل گهر باشگاه خوب با ظرفیت های خوبی است منتها 

کارکردن برای تیمی که یک مرحله را گذرانده و وارد مرحله بعد 

شـــده، تمهیداتی می خواهد و قواعد و زمینه کار باید متفاوت 

باشد، اینها چیزهایی است که باید صحبت کرد و نمی شود الان 

یک جواب یهویی بگویم .

شما جزء مربیانی هســـتید که معتقدید به جای زیرسوال 

بردن قهرمانی پرســـپولیس بهتر اســـت دلیل موفقیت 

4ساله اش بررسی شود.

این چیزی است که دوست دارم در فضای آموزشی به آن پرداخته 

شود، چون هیچ دلیلی ندارد وقتی یک تیمی یا یک فردی موفق 

است بخواهیم موفقیت های او را زیرسوال برده یا کوچک کنیم؛ 

ما باید رصد کنیم که چه کرده تا موفق شده و همین یک راه برای 

موفقیت آینده بقیه می شـــود، به نظر من این اصلی ترین کاری 

است که باید انجام شود و امیدوارم فضایی برای صحبت مفصل 

درمورد این مسائل ایجاد شود.

 دیداری هم با اســـکوچیچ و هاشمیان داشتید، نتیجه ای 

داشت؟

بله، این جلسه را هفته آخر لیگ برتر طی تماس با وحید هاشمیان 

گذاشـــتیم و درمورد تیمم و بازیکنانم صحبت کردم، به هرحال 

به عنوان یک مربی احساسم این است بازیکن هایی دارم که باید 

از آنها حمایت شود و جزء مسئولیت های خودم می دانم که این 

عمل انجام شود، در این جلسه در یک فضای خوب و صمیمی 

نزدیک به یک ساعت صحبت های خوبی درمورد فوتبال، تیم ملی 

و بازیکن ها داشتیم.

و ســـوال آخر؛ گفته بودید رویاها و اهداف زیادی دارید که 

هنوز به آن نرسیده اید. چه چیزهایی هستند؟

 ان شاءالله در آینده نزدیک درموردش صحبت می کنیم.
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نسیم شیرازی
 روزنامهنگار

مجید جلالی در گفت وگو با »فرهیختگان«: اعتماد مدیران گل گهر به من بعد از استعفا انگیزه داد 

از ویلموتس کلک خوردیم، این را باید دنیا بداند!
بهتر است جای زیرسوال بردن موفق ها راز موفقیت شان را بدانیم

ماجرای مطالبات بازیکنان و ســـرمربیان خارجی 

اســـتقلال روزبـــه روز پیچیده تر می شـــود و طبق 

گفته نوروزی، معاون اقتصادی مالی این باشـــگاه 

اســـتقلالی ها باید حدود ســـه میلیون و ۷00 هزار 

یورو برای تسویه حســـاب با خارجی ها تامین بودجه کنند و برای خلاصی از تمامی این پرونده ها هرچه زودتر 

بدهی های خود را بپردازند. این درحالی اســـت از ابتدای امســـال که احمد سعادتمند، مدیرعامل استقلال 

زمامداری امور در این باشگاه را در دستان خود گرفته، سعی کرده است به هر شکل ممکن و با تامین اعتبار از 

محل های مختلف هرچه سریع تر استقلال را از این مهلکه خلاص کند؛ با این حال هنوز خیلی از مشکلات سر 

جایش است و خطر همچنان باشگاه را تهدید می کند. 

درانتظارگزارشسعادتمند

مدیرعامل باشگاه درحالی که استقلال روزهای حساس آماده سازی برای دربی را سپری می کرد، راهی ایتالیا 

شـــد تا با مذاکره با استراماچونی سرمربی نیم فصل اول گذشته آبی ها وی را وادار به مصالحه برای تخفیف یا 

اقساطی کردن مطالباتش کند. با این حال هنوز گزارش رسمی درخصوص این سفر منتشر نشده و گمانه زنی های 

رسانه ای در این مدت برخی از ابهامات سفر به ایتالیا را بیشتر کرده، ولی در همین زمینه شنیده می شود قرار 

است طی امروز و فردا سعادتمند گزارشی مفصل را در کانال رسمی باشگاه برای هواداران ارائه دهد. هرچند 

با توجه به برگزاری دربی این موضوع به امروز و فردا کشیده شده، در غیر این صورت مدیرعامل استقلال قصد 

داشت به محض بازگشت و در روز چهارشنبه این گزارش را به هواداران و مخاطبان فوتبال و استقلال ارائه دهد. 

مذاکرهباوکیلشفر

سـعادتمند و همراهانـش درحالـی بـرای مذاکـره بـا اسـتراماچونی راه ایتالیـا شـدند که در روزهـای ابتدایی 

ایـن سـفر کانـال رسـمی باشـگاه اسـتقلال اعـلام کرد سـفر اروپایـی مدیرعامـل و دو معاونش بـرای مذاکره 

و جلسـه تصمیـم و بررسـی بـا اسـتراماچونی و همچنیـن شـفر بـرای راضـی کـردن آنهـا دربـاره تخفیـف یـا 

نـوع تسویه حسـاب انجـام شـده و هیچ ارتباطـی بـا مذاکرات به منظور بازگشـت برای سـرمربی 

ایتالیایـی نخواهـد داشـت. هرچنـد ایـن توضیـح اضافـه بود، چـون پرواضح اسـت به خاطر 

قانون وضع شـده جدید تیم ها دیگر نمی توانند از سـرمربیان و بازیکنان خارجی اسـتفاده 

کننـد.  همان طـور کـه اشـاره شـد درباره مذاکـرات با اسـتراماچونی در گزارشـی به زودی 

پشـت پرده های ایـن سـفر و اتفاقاتـی کـه رخ داده اسـت اعـلام کنـد، امـا شـفر طی چند 

روز گذشـته در مصاحبـه بـا چنـد رسـانه اعـلام کرد کـه به صورت حضوری جلسـه ای را با 

سـعادتمند برگـزار نکـرده اسـت. پیرمـرد آلمانـی صراحتا اعـلام کرد قـرار ملاقاتی برای 

مذاکره با او یا وکلایش هماهنگ نشده و باشگاه استقلال قول داده بود هفته گذشته 

مطالبـات او و دسـتیاران ایرانـی اش را پرداخـت کنـد کـه تـا ایـن لحظـه ایـن اتفاق رخ 

نـداده اسـت. بـا ایـن حـال به نظـر می رسـد اگـر هـم درخصـوص پرداخـت مطالبـات 

سـرمربی آلمانـی میـان طرفیـن صحبـت یـا مذاکـره ای در کار بوده باشـد، این اتفاق 

به صـورت تلفنـی یـا از طریـق روش هـای دیگـر صورت گرفته اسـت. 

چراغسبزشفر

 طبـق حکـم فیفـا باشـگاه اسـتقلال تـا اواخـر مـرداد فرصـت داشـته مبلـغ حـدود 

600 هزار دلار وینفرد شـفر بابت غرامت قرارداد فسـخ شـده را به وی پرداخت کند 

ایـن در حالـی اسـت کـه بـا پایـان ایـن فرصت از سـوی فیفا ایـن رقم به شـفر پرداخت 

نشـد تـا برخـی گمانه زنی هـا حکایـت از آن داشـته باشـد کـه بـا نقـض حکم فیفا از سـوی 

باشـگاه اسـتقلال، کمیتـه انضباطی فدراسـیون جهانـی فوتبال به عنـوان مدعی العموم 

رأسـا وارد ماجرا شـده و تنبیهات بعد ازجمله بسـته شـدن قطعی پنجره اسـتقلال یا کسـر 

امتیـاز از ایـن باشـگاه را اعمـال کنـد. ایـن درحالـی اسـت که طبق شـنیده ها و طـی مذاکرات 

اخیـر بـا وکیـل وینفـرد شـفر گویـا ایـن سـرمربی آلمانـی بـا دادن یـک فرصـت 30 تـا40 روزه و 

اعـلام آن بـه فیفـا آخریـن مهلـت را بـه باشـگاه اسـتقلال داده شـده اسـت تـا مطالبـات سـرمربی 

آلمانـی به صـورت اقسـاط یـا درصـورت امـکان به صورت یکجـا به وی 

پرداخت شـود . 

امیدآبیهابهوکیلمشترک

استقلال چند پرونده شکایتی مثل گادوین منشا، مارتین فورکل، 

وینفرد شفر و بویان داشته و دارد که وکیل همه این پرونده ها 

یک کروات به نام کاسالو است که ظاهرا رابطه نزدیکی 

با شـــفر دارد و بـــه همین طریق، توانســـته پرونده 

شـــکایت سایر بازیکنان و مربیان علیه استقلال را 

به دســـت گیرد. نکته قابل توجه در این بین، این 

اســـت که این وکیل کروات در آخرین مذاکرات 

خود با استقلالی ها اعلام کرده آنها می توانند 

حســـن نیت خود را با پرداخت مطالبات بویان 

به صورت کامل نشـــان دهند تا در فاز بعدی 

رضایت برای تاخیـــر در پرداخت مطالبات 

شفر یا اقساطی کردن آن برای تسویه حساب 

با این ســـرمربی آلمانی و پسرش فراهم و 

عملیاتی شود. 

همان طور که به آن اشاره شد استقلالی ها 

این فرصت را دارند تا طی چند روز آینده 

مابقی مطالبات بویان حدود 140 هزار 

دلار را تامین اعتبـــار کنند و با پرداخت آن 

به ایـــن بازیکن مقدونیه ای حدود پنج تا 6 هفته 

دیگر برای تسویه حساب از شفر وقت بگیرند. گفتنی 

اســـت 200 هزار دلار دیگر از مطالبات بویان را فیفا از 

محل درآمدهای باشگاه استقلال در فدراسیون جهانی 

به این بازیکن پرداخت کرده و امروز و فردا مابقی این پول 

از سوی باشگاه به وی پرداخت خواهد شد. 

گزارش »فرهیختگان« از وضعیت پرونده های استقلال؛ اثبات حسن نیت با بستن پرونده بویان

شفر چراغ سبز نشان داد

محمدرضا حاجی عبدالرزاق
روزنامهنگار


